
Gemeente Landgraaf  
Technische vragen: 
RV 95 2e Bestuursrapportage 
Technische vragen die samenhangen met een commissie of raadsvergadering worden in principe 24 
uur vóór aanvang van die vergadering beantwoord, mits de vragen niet later dan maandag 9.00 uur 
zijn ingediend. 
 
Raadslid: Mevr. Dreissen-Embrechts Afdeling:   
Fractie: EenLandgraaf Ambtenaar:   
Datum: 28 november 2023 Datum:   
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Wat gebeurt er met het noodfonds energiearmoede (500K) waarom wordt dat niet afgeraamd ten 
gunste van de alg. Reserve? zijn niet juist de gelden van het energiearmoede fonds 265.000 
(staatssteunmaatregel) uitgekeerd en gelabeld door het rijk met de bedoeling om energiearmoede 
tegen te gaan? 
 
Antwoord 1: 
Het noodfonds energiearmoede is in 2022 ingesteld per raads-amendement op raadsvoorstel 74 
van okt 2022 door een onttrekking aan de algemene reserve, waarbij in 2022 € 200 duizend en in 
2023 € 500 duizend beschikbaar is gesteld t.g.v. de exploitatie (armoedebeleid). Voor het deel in 
2023 waar geen gebruik van is gemaakt van dit fonds gedurende de exploitatie 2023 stroomt het 
resterende deel automatisch terug in de algemene reserve waaruit het destijds is onttrokken tijdens 
de komende jaarrekeningprocedure 2023. Hier hoeft geen apart besluit voor te worden genomen. 
Niet gebruikte onttrekkingen aan reserves stromen aan het eind van het jaar automatisch terug in 
de reserve waaruit ze ooit onttrokken zijn. 
 
Daarnaast heeft de raad in 2022 de verordening energie armoedefonds vastgesteld t.b.v. 
verenigingen, stichtingen en bedrijven ter hoogte van € 275.000 (incl. € 25.000 advieskosten IMK) 
in combinatie met de bestemmingsreserve EAF ingesteld. Deze bestemmingsreserve EAF is gevoed 
uit de algemene  reserve. In 2023 wordt het resterende bedrag ad € 241 duizend gestort in de 
algemene reserve en tegelijkertijd wordt de bestemmingsreserve EAF opgeheven.  
 
De hierboven genoemde middelen zijn eigen middelen die door de raad zijn ingezet als onderdeel 
van het bestrijden van energiearmoede en deze behoren dus niet tot de zogenaamde SPUK gelden 
die geoormerkt (gelabeld) zijn. 
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Op welke afdelingen is de onderbezetting en welke gevolgen heeft dit voor de uitvoering? Is de 
onderbezetting voor het nieuwe jaar opgelost? 
 
Antwoord 2: 
De onderbezetting speelt in 2023 breed in de organisatie, maar vooral bij de afdelingen: 
Maatschappelijke Ontwikkeling (MO),  
Toezicht & Handhaving (T&H),  
Beheer Openbare Ruimte (BOR) 
Bestuurlijke & Concernzaken (BCZ) 
2b: 
De gevolgen voor de uitvoering in 2023 vindt u in de 2e bestuursrapportage onder de diverse 
programma’s, daar waar de indicator op oranje of rood staat. 
2c: 
Of de onderbezetting voor het nieuwe jaar opgelost is kunnen we niet met zekerheid stellen. Ultimo 
november zien we dat de afdelingen MO en BCZ qua bezetting dicht tegen het formatieplaatje van 
de afdeling aan zitten, voor de overige 2 genoemde afdelingen geldt dat nog niet volledig. Dit is 
echter een momentopname waarbij de situatie binnen afdelingen snel kan veranderen. We 
constateren namelijk dat op de huidige krappe arbeidsmarkt meer werknemers van baan wisselen, 
zowel in als buiten de gemeentelijke sector. Dat is ook de reden dat de partijen in het 
onderhandelingsresultaat CAO-gemeenten 2024 afgesproken hebben om de opzegtermijn voor 
werkgevers en werknemers te wijzigen. Daarmee wordt ervoor gezorgd dat de werkgever en de 
collega’s meer tijd hebben om vervanging te zoeken. Voor de werknemer wordt de opzegtermijn 2 
maanden (in plaats van de huidige 1 maand). 
In genoemde krappe arbeidsmarkt blijft het echter ongewis of specifieke functies tijdig ingevuld 
kunnen worden. 
 
Vraag 3:  
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Zijn de berekeningen van de randweg en stikstof al binnen en wat is dan de uitkomst 
 
Antwoord 3: 
Ja, deze berekeningen zijn gereed. De conclusie is helaas nog hetzelfde. Er is nog steeds sprake van 
een grote toename van stikstofdepositie op de Brunssummerheide. Hierdoor is het niet mogelijk om 
de Randweg aan te leggen. Ook bij het alleen aanleggen van het deel tussen de N300 en de 
Europaweg Noord, en het alleen toestaan van vrachtverkeer op dit deel, is er sprake van een toename 
van stikstofdepositie en is aanleg hierdoor niet mogelijk. We hebben deze resultaten nog eens 
voorgelegd aan adviesbureau Kragten voor een second opinion, maar wij verwachten vanwege de 
hoge stikstofwaarden niet dat zij een andere conclusie gaan trekken.  
 
 
Vraag 4:  
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Wat is het plan van aanpak mbt het bereiken van laaggeletterden en hoeveel geld is hiervoor 
uitgetrokken? 
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Waarom wordt met de aanpak laaggeletterdheid gefocusseerd op de interne organisatie en wordt 
dit niet georganiseerd voor onze inwoners. 
 
Antwoord 4: 
Het is een misvatting dat er bij de aanpak laaggeletterdheid alleen gefocust wordt op de interne 
organisatie. Tot voor kort (halverwege 2023) werd eigenlijk voornamelijk gefocust op inwoners. De 
gemeente heeft weliswaar interne taalcoaches die zich bezighouden met het geven van de cursus 
‘schrijven op B1 niveau’. Maar dit er net voor bedoeld om inwoners te voorzien van duidelijke goed 
leesbare brieven op een niveau wat voor de meeste mensen goed te lezen is. 
Daarnaast hebben we onze eigen taalcafes. Deze worden goed bezocht. Hierin is een nauwe 
samenwerking met de bibliotheek en het Vistacollege. Mensen worden oftewel naar de bibliotheek 
of het Vistacollege doorverwezen. Door de gemeente (beleidsmedewerker) en door het 
Vistacollege worden geregeld presentaties ‘Herkennen en doorverwijzen’ gegeven. Het doel 
hiervan is mensen (o.a. wmo-consulenten en jeugdteam) bewustmaken van het feit dat 
laaggeletterdheid een groot probleem is (voor de persoon en de maatschappij) en dat er een taboe 
op heerst. De presentatie is erop gericht om laaggeletterden te herkennen en deze dan op een 
goede manier door te verwijzen. De inspanningen waren en blijven erop gericht om meer mensen 
te vinden die laaggeletterd zijn en Nederlands als eerste taal hebben (de zogenaamde NT1ers, 
onder die doelgroep is de schaamte het grootst en dus het moeilijkst om te vinden).  
 
Om meer NT1ers te bereiken is halverwege 2023 een nieuwe weg ingeslagen, namelijk het 
vindplaatsgericht werven. Dit sluit ook aan bij de speerpunten uit het regionale beleidsplan. Dit 
houdt in dat we naar plekken toegaan waarvan we mogen veronderstellen dat hier laaggeletterden 
te vinden zijn. Dit zijn werkplekken waar mensen meer praktisch werk doen (bv vuil ophalen, 
schoonmaak, groenvoorziening, fabriekswerk enzovoorts). We willen werkgevers bereid vinden om 
mee te werken aan een programma waarin we proberen om de afdeling/organisatie taalvriendelijk 
te maken en waar oog is voor de individuele medewerkers. De bedoeling is om zo een programma 
op maat te maken, naar de wensen van de werkgever (om hem bereid te vinden mee te werken aan 
het programma) en naar de wensen van de werknemer (om deze gemotiveerd te krijgen en te 
houden om mee te werken). Voorbeelden zijn: een werkinstructie herschrijven op B1-niveau, 
lessen verzorgen over hoe om te gaan met de telefoon of hoe om te gaan met een speciale app 
voor werknemers,  werknemers leren hoe ze een digiD kunnen aanmaken enzovoorts.  
Het is de eerste keer dat we een dergelijk programma op maat maken. Daarom is ervoor gekozen 
om te starten met een afdeling binnen onze eigen gemeente. Ook omdat er een behoefte lag 
vanuit de afdeling BOR. Dit plan voor BOR kan dienen als blauwdruk waarmee we later naar buiten 
gaan. Zo is de wens om een dergelijk plan ook uit te werken voor de RD4, Vebego en Heuschen 
Schrouff. Door te starten met onze eigen afdeling, geven we als gemeente ook het goede 
voorbeeld voordat we andere bedrijven benaderen voor samenwerking.  
  
Het budget  voor laaggeletterdheid in 2023 was: € 18.800 
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Voor het project Bousberg is gewerkt aan een oplossing voor de stikstofproblematiek. Hoe ziet die 
oplossing uit? 
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Antwoord 5: 
In 2023 heeft meerdere keren overleg plaatsgehad met de provincie. Zowel over de verankering 
van de Natura 2000 in het wijzigingsplan als bij toekomstige aanvragen om een 
omgevingsvergunning voor het bouwrijp maken en het bouwen van de woningen voor de 
planfasen  3 en 4 (zgn. aanleg- en gebruiksfase). 
  
Wijzigingsplan 
In het geldende bestemmingsplan De Bousberg 2018 zijn enkele wijzigingsbevoegdheden 
opgenomen. Het is de bedoeling nog in december een wijzigingsplan ter inzage te leggen, waarin 
het college als bevoegd gezag gebruik maakt van deze wijzigingsbevoegdheden. In dit 
wijzigingsplan zal het landschapsplan en het beeldkwaliteitsplan publiekrechtelijk geborgd 
worden. Ook wijzigt de stedenbouwkundige structuur ondergeschikt. Deze wijzigingen zijn zo 
beperkt dat zij ten opzichte van het geldende bestemmingsplan De Bousberg 2018 (het zgn. 
moederplan) geen (significant negatieve) gevolgen hebben op/voor nabij gelegen Natura 2000-
gebieden (denk vooral aan de Brunssummerheide). Daarom is er geen aanleiding om het onderdeel 
Natuur opnieuw in het wijzigingsplan te toetsen. 
  
Realisatie planfasen 3 en 4 woningbouwproject  
Het project moet nog gerealiseerd worden. Dat wil zeggen: bouwrijp maken, bouwen van de 
woningen, en woonrijp maken. Dit leidt tot een toename van stikstofdepositie, zowel in de aanleg 
als in de gebruiksfase. 
Op grond van jurisprudentie is intern salderen echter toegestaan. Voor De Bousberg houdt dit in 
dat de stikstofdepositie van het woningbouwproject planfasen 3 en 4 intern wordt gesaldeerd met 
de stikstofdepositie volgend uit de milieuvergunning van de voormalige camping- en 
bungalowpark. Middels een stikstofberekening hebben we dit voorgelegd aan de provincie. Uit 
deze berekening is gebleken dat de aanleg- en gebruiksfase van de planfasen 3 en 4  niet leidt tot 
een toename van stikstofdepositie op omliggende Natura 2000-gebieden. Er geldt daarom geen 
vergunningplicht in het kader van de Wet natuurbescherming. De provincie heeft ingestemd met 
deze bevindingen. 
 
 
Vraag 6: 
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Opmerking: Waarom oranje indicator is toch gehaald 
 
Antwoord 6: 
De indicator staat abusievelijk op oranje. Zou groen moeten zijn. 
 
Vraag 7:  
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Hoe hoog is het ziekteverzuim? Is al duidelijk wat de oorzaak is streefverzuimpercentage van 
maximaal 5% over 2023 niet gehaald zal worden. Daarvoor liggen de verzuimcijfers t\/m 
september 2023 nu reeds te hoog. 
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Antwoord 7: 
Zoals eerder verwoord door de portefeuillehouder P&O is het ziekteverzuimpercentage 7.8% (juni 
tot september). De oorzaak hiervan is het hoge percentage langdurig verzuim, wat lastig 
beïnvloedbaar is op korte termijn, vandaar dat het streefpercentage niet behaald zal worden.  
 
 
Vraag 8:  
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We zien dat een groot gedeelte van de primitief geraamde weerstandsbehoefte opgekomen is door 
een risico dat niet geraamd was nl Slot Schaesberg. Anders zouden we ruim onder de helft van de 
primitief geraamde weerstandsbehoefte komen. Klopt dat? 
 
Antwoord 8: 
Dat klopt indien we de maximale impact van dat risico op een zeer grote kans (=100%) van 
opkomen zouden hebben gezet. In dat geval tellen we de volledige maximale impact op bij de 
geraamde weerstandsbehoefte. Het percentage opgekomen weerstandsbehoefte versus primitief 
geraamde weerstandsbehoefte zou in dat geval dalen van 53% naar 46%.  
 
Zouden we bij de primitieve raming van de weerstandsbehoefte het risico Lening Slot Schaesberg 
volledig voor de volle 100% hebben meegenomen dan zou de weerstandsbehoefte 1.55 miljoen 
euro + 20% opzetpercentage hoger zijn. Het percentage opgekomen weerstandsbehoefte versus 
geraamde weerstandsbehoefte zou dan 46% zijn i.p.v. 53%.  
 

 
 
 


